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PROCES – VERBAL

        Încheiat   astăzi  21.12.2023  în  cadrul  ședinței ordinare a Consiliului  Local al  comunei Ion
Creangă, care  se  ține  în sala de ședință din  clădirea  Primăria comunei  Ion Creangă si care a  fost
convocată  prin  dispoziția  primarului  nr. 334 din 15.12.2023, pentru ora  16:00.
       La  lucrările  sedinței  participă domnul  Primar, Dumitru – Dorin  Tabacariu, domnul Viceprimar
Constantin Vasile , doamna Secretar General Niță Mihaela si  invitat reprezentantul ADI ECONEAMT ,
d-na  Ioana Bontaș .
      Convocarea  consiliului  local  s-a realizat în scris și  telefonic, prin  intermediul  compartimentului
de  specialitate  al   primarului  comunei,  în   invitația   la   ședință   precizând   data,  ora   și  locul
desfășurării  acesteia.  Materialele  înscrise  pe   proiectul   ordinii  de   zi  a   ședinței   sunt  puse  la
dispoziția consilierilor locali pe  suport  electronic la  adresele  de corespondență create  în  acest  sens
și  după caz,  pe suport de  hârtie la  sediul  Primariei  Ion Creanga.
      În urma  apelului  făcut, la  ședință  participă  un  număr  de  15 consilieri locali, din totalul  de  15
consilieri  in  functie
     Domnul  Primar  prezintă  invitația  la  ședință și  dă cuvântul domnului președinte de  ședință,
consilier Petrache Gabriel, care declară  deschisă  sedința ordinară de  astazi  21.12.2023, ora 16:00.
    Domnul  presedinte  de  sedință  dă  citire  proiectului  ordinei   de  zi :
1. Aprobarea  Procesului  verbal  al  ședinței  anterioare;

2.   Proiect   de    hotarare    nr.  139  din  15.11.2023     ,  privind  atribuirea  si  incheierea
contractului de delegare a gestiunii serviciului de iluminat public in Comuna  Ion Creanga,
judetul  Neamt - initiator Tabacariu Dumitru- Dorin – Primarul Comunei.
C  1  =  Comisia  ptr.  agricultură,  programe   de  dezvoltare,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert.
C 2 = Comisia pentru activitati culturale, culte, învățământ, sănătate, familie, urbanism și amenajarea
teritoriului, protectia copilului, protectia mediului, turism, muncă, protectie sociala, tineret și sport.
C 3 = Comisia juridică, de disciplină, de  apărare  a ordinii   și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor.

3 Intrebari si  interpelari 
ÎN PLUS LA ORDINEA DE ZI:
4.   Proiect  de   hotarare    nr. 140  din 29.11.2023   , privind  aprobarea acordării  unui  mandat  special
reprezentantului  legal  al UAT- Ion Creangă , domnul  Tabacariu  Dumitru- Dorin , având  functia  de
primar,   în  Adunarea  Generală  a  Asociației  de  Dezvoltare  Intercomunitară  "PROTECȚIA
ANIMALELOR NEAMȚ", pentru a  vota  proiectul de  hotarare  pentru modificarea, completarea  si
actualizarea   Statutului  Asociatiei,  -initiator Tabacariu Dumitru- Dorin – Primarul Comunei  Ion
Creangă.
C  1=Comisia  ptr.  agricultură,  programe   de  dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert  .
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport .
C 3= Comisia juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii   și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor
5. Proiect  de   hotarare    nr. 141 din 06.12.2023   ,  privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului  Comunei  Ion  Creanga,   să  voteze,  în  Adunarea  Generală  a  Asociației  de
Dezvoltare Intercomunitară „ECONEAMȚ”, pentru adoptarea proiectului de hotărâre privind
stabilirea și  aprobarea tarifelor aferente Contractului de delegare prin concesiune a gestiunii



unor activități  componente ale serviciului  de salubrizare a unităților  administrativ-teritoriale
membre  ale  Asociației  de  Dezvoltare  Intercomunitară  ”ECONEAMȚ”,  din  Zona  2,  județul
Neamț– initiator Tabacariu Dumitru- Dorin – Primarul Comunei  Ion Creangă.
C  1=Comisia  ptr.  agricultură,  programe   de  dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert  .
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport .
C 3= Comisia juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii   și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor.

6.  Proiect   de    hotarare    nr.  142  din  06.12.2023    , privind  acordarea   unui   mandat  special
reprezentantului Comunei Ion Creanga, să voteze, în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare
Intercomunitară „ECONEAMȚ”, pentru adoptarea proiectului de hotărâre privind ajustarea tarifelor
aferente Contractului de delegare prin concesiune a gestiunii unor activități componente ale serviciului
de  salubrizare  a  unităților  administrativ-teritoriale  membre  ale  Asociației  de  Dezvoltare
Intercomunitară  ”ECONEAMȚ”,  din  Zona  2,  județul  Neamț,  prin  aplicarea  IPC  total  de  1,0807
comunicat de Institutul Național de Statistică corespunzător perioadei octombrie 2022 – octombrie
2023 - initiator Tabacariu Dumitru- Dorin – Primarul Comunei  Ion Creangă.
C  1=Comisia  ptr.  agricultură,  programe   de  dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert  .
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport .
C 3= Comisia juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii   și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor
7. Proiect  de   hotarare    nr. 143  din 11.12.2023   , privind însușirea  raportului  de  evaluare
nr. 656/2023    având  ca  obiect  bunuri proprietate publică și privată  ale  UAT- Comuna  Ion
Creangă, in  conformitate  cu  prevederile  art. 11 din Ordinul MFP nr. 3471/ 2008  – initiator
Dumitru- Dorin Tabacariu, primarul Comunei  Ion Creangă
C  1=Comisia  ptr.  agricultură,  programe   de  dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert  .
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport .
C 3= Comisia juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii   și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor
8.   Proiect  de   hotarare    nr. 144 din  12.12.2023   privind rectificarea  bugetului  local al  Comunei
Ion Creangă - initiator Tabacariu Dumitru- Dorin – Primarul Comunei  Ion Creangă.
C  1=Comisia  ptr.  agricultură,  programe   de  dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert.
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport.
C 3= Comisia juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii   și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor.
9.   Proiect  de   hotarare    nr. 146   din  18.12.2023   privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici
inițiali și actualizați  si  a  devizului  general  al  obiectivului  de  investiții  initial  și  actualizat ,
precum  si  a  devizului  general  pentru  rest  de  executat  pentru realizarea obiectivului de investiții
„Înființare și  distribuție  gaze  naturale și   racorduri   in  Comuna  Ion Creangă  cu  satele:  Ion
Creangă,  Averești  ,  Stejaru  ,  Izvor   și   Recea  ,  judetul  Neamt  ”  ,  aprobat  pentru  finanțare  prin
Programul  național  de investiții  „Anghel  Saligny”,  precum și  a  sumei reprezentând categoriile  de
cheltuieli  finanțate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului - initiator Tabacariu Dumitru-
Dorin – Primarul Comunei  Ion Creangă.
C  1=Comisia  ptr.  agricultură,  programe   de  dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert.



C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport.
C 3= Comisia juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii   și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor.
10.   Proiect  de   hotarare    nr. 147 din  20.12.2023    privind incheierea unui contract de servicii de
consultanta, asistenta si reprezentare juridica a unitatii administrativ teritoriale Comuna  Ion Creanga ,
a  Consiliului  Local  al  comunei   Ion Creanga ,  precum si  ale  institutiei  Primarului  comunei   Ion
Creangă - initiator Tabacariu Dumitru- Dorin – Primarul Comunei  Ion Creangă.
C  1=Comisia  ptr.  agricultură,  programe   de  dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert.
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport.
C 3= Comisia juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii   și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor.
11.  Adresa Instituției Prefectului  nr.  14065 din 06.12.2023 cu privire la exercitatea controlului  de
legalitate,  procedura prealabilă  la  HCL nr.  141 din 20.11.2023 stabilirea  salariilor  de  bază pentru
funcţiilor  publice  şi  contractuale  din  cadrul  aparatului  de  specialitate  al  primarului  comunei  Ion
Creanga, judeţul Neamt, începând cu 1 ianuarie 2024.
12 Adresa nr. 553 din 18.12.2023 SA Trei Sate
13. Cererea doamnei Rotaru Elena privind acordarea unui ajutor de înmormântare.
   Se supune la vot ordinea de zi, vă consult, dacă sunt discuții  pe  marginea ordinei de zi. Nu  sunt.
Se  supune  la  vot  ordinea de zi și a  fost  aprobată  in unanimitate  de  voturi, cu  15  voturi „ pentru„
din  totalul de 15  consilieri  prezenți; 
    Domnul Primar  propune  sa   dea  cavantul   reprezentantului   ADI  ECONEAMT pentru
sustinerea  celor  doua  Proiecte  de  hoatarare  de  Consiliu  local  nr. 141 privind acordarea unui
mandat special 
reprezentantului  Comunei  Ion  Creanga,   să  voteze,  în  Adunarea  Generală  a  Asociației  de
Dezvoltare Intercomunitară „ECONEAMȚ”, pentru adoptarea proiectului de hotărâre privind
stabilirea și  aprobarea tarifelor aferente Contractului de delegare prin concesiune a gestiunii
unor activități  componente ale serviciului  de salubrizare a unităților  administrativ-teritoriale
membre  ale  Asociației  de  Dezvoltare  Intercomunitară  ”ECONEAMȚ”,  din  Zona  2,  județul
Neamț   si   respectiv   PHCL  nr.  142 privind acordarea  unui   mandat  special  reprezentantului
Comunei Ion Creanga, să voteze, în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare Intercomunitară
„ECONEAMȚ”,  pentru  adoptarea  proiectului  de  hotărâre  privind  ajustarea  tarifelor  aferente
Contractului  de  delegare  prin concesiune a  gestiunii  unor  activități  componente  ale  serviciului  de
salubrizare a unităților administrativ-teritoriale membre ale Asociației de Dezvoltare Intercomunitară
”ECONEAMȚ”, din Zona 2, județul Neamț, prin aplicarea IPC total de 1,0807 comunicat de Institutul
Național de Statistică corespunzător perioadei octombrie 2022 – octombrie 2023
Ia cuvântul Doamna Ioana Bontaș, reprezentanta Asociație de Dezvoltare Intercomunitară cu rol de
monitorizare a serviciului de salubrizare din județul Neamț care spune că în data de 03.10.2023 a
primit o cerere de stabilire și aprobare a tarifelor, înaintată de operatorul ce prestează în comuna Ion
Creangă, SC Rossal SRL Roman, bazată pe legislația în vigoare, modificată în anul 2022 prin Ordinul
640 al  Președintelui  ANRSCE.  Acest  Ordin spune că  tarifele  aplicate  în  prezent  pentru deșeurile
reciclabile  și  pentru  cele  rezidual,  trebuie  separate  în  activități.  În  consecință  tariful  de  deșeuri
reciclabile a fost separat în activitatea de colectare și transport în stație și sortarea deșeurilor. Același
lucru s-a întâmplat și cu deșeurile reziduale, transport la depozitul Girov și colectarea și transportul în
stația de transfer Cordun. Toate aceste acțini sunt doar o separare matematică a prețurilor, neaducând
modificări cuantumului tarifului aprobat și  aplicat în prezent prin Hotărârea AGA din 22.11.2022.
Aprobarea  unui  astfel  de  proiect  de  hotărâre  este  o  condiție  obligatorie  deoarece  ANRSC-ul  are
competență de verificare pe ADI ECONEAMȚ și pe fiecare UAT în parte. Stabilirea acestor tarife
conduce la o mai bună analizare a unei ajustări de tarife ulterioare.
Domnul Primar spune că prin HCL nr. 134 din 24.11.2022 s-a aprobat deșeul reciclabil și rezidual,
reciclabil – colectare din poartă în poartă 678,41. Prin modificările actuale se aprobă reciclabil din



poartă în poartă transportul 443,94 și 234,47 sortarea. Practic se împarte în două, partea de transport și
partea de sortare. La fel și la rezidual, a fost aprobat 475, 65 lei pe Tona, colectare din poartă în poartă
și acum va fi aprobat la 370,95 și 104,7 activitatea de transfer a deșeurilor reziduale colectate separat.
Practic din punct de vedere al tarifelor nu se schimbă nimic doar că trebuiau așezate pe activități ca să
corespundă normelor legale în vigoare.
   Se  da  cuvantul  presedintilor  comisiilor  de specialitate ale  Consiliului  local ,  pentru a prezenta
avizele care  sunt  favorabile  proiectului  de  hotarare. 
C  1=Comisia  ptr.  agricultura,  programe   de  dezvoltare,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert.
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale  ,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport.
C 3= Comisia  juridica, de disciplină, de  apărare  a ordinii   și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor
    Se   supune   la   vot   proiectul   de  hotărâre  privind   acordarea  unui  mandat  special
reprezentantului  Comunei  Ion  Creanga,   să  voteze,  în  Adunarea  Generală  a  Asociației  de
Dezvoltare Intercomunitară „ECONEAMȚ”, pentru adoptarea proiectului de hotărâre privind
stabilirea și  aprobarea tarifelor aferente Contractului de delegare prin concesiune a gestiunii
unor activități  componente ale serviciului  de salubrizare a unităților  administrativ-teritoriale
membre  ale  Asociației  de  Dezvoltare  Intercomunitară  ”ECONEAMȚ”,  din  Zona  2,  județul
Neamț, se  aprobă cu  15 voturi „pentru„  din  totalul de 15  consilieri  prezenti.
Se  trece  la următorul punct  al  ordinei  de  zi:   Proiect  de   hotarare    nr. 142 din 06.12.2023   ,
privind acordarea  unui  mandat special reprezentantului Comunei Ion Creanga, să voteze, în Adunarea
Generală a Asociației de Dezvoltare Intercomunitară „ECONEAMȚ”, pentru adoptarea proiectului de
hotărâre privind ajustarea tarifelor aferente Contractului de delegare prin concesiune a gestiunii unor
activități componente ale serviciului de salubrizare a unităților administrativ-teritoriale membre ale
Asociației de Dezvoltare Intercomunitară ”ECONEAMȚ”, din Zona 2, județul Neamț, prin aplicarea
IPC total de 1,0807 comunicat de Institutul Național de Statistică corespunzător perioadei octombrie

2022 – octombrie 2023.
Se  da  cuvantul  presedintilor  comisiilor  de specialitate ale  Consiliului  local ,  pentru a prezenta
avizele care  sunt  favorabile  proiectului  de  hotarare.
C  1=Comisia  ptr.  agricultura  ,  programe   de  dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert  .
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale  ,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport 
C 3= Comisia  juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii  și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor. 
Se da cuvântul  Doamnei Ioana Bontaș, reprezentanta Asociație de Dezvoltare Intercomunitară care
spune că a fost primită solicitare de ajustare a tarifelor, pe activități. Nu este o modificare care să
necesite memoriu justificativ pe fiecare element de cost, ci este un indice IPC, indice de inflație, care
se aplică la totalul cheltuielilor. Pentru perioada octombrie 2022 – octombrie 2023 indicele de inflație
este de 1,0807. Această cerere a fost analizată conform statutului asociației, au fost 2 solicitări de
clarificare întocmite de ADI ECONEAMȚ, au fost refăcute fișele de fiecare dată, pentru că venise cu o
distribuire a costurilor pe mediul urban care aducea o creștere mai mare decât era prevăzut în indicele
respectiv.  În  urma refacerii  fișelor  de  fundamentare  ale  operatorului  s-a  constatat  că  îndeplinește
criteriile pentru a fi  supus în Consiliul Local pentru acordarea mandatului special reprezentantului
localităților. Ajustarea tarifelor se face prin aplicarea coeficientului de indexare cu evoluția indicelui
prețului de consum total la cheltuielile de exploatare fărăr a fi necesară fundamentarea elementelor pe
fiecare element de cost și de cheltuială.
Domnul  primar solicită  lămuriri  privind  penalizările  primite  de  primărie  pentru  că  nu  se  ating
targetele de colectare asumate la solicitarea UE. Ponderea actuala este 7,5% din target în ceea ce
privește reciclarea.
Doamna Ioana Bontaș spune că procentul este foarte mic și cheia unei bune reciclări o reprezintă o
mai bună informare și conștientizare a populației. Este un lucru greu de realizat pentru că este foarte



greu de schimbat  o mentalitate.  În momentul  în care  ca  UAT  plătește  și  la  AFM la final  de  an
cantitatea de deșeuri depozitată, este un semn de întrebare și probabil ca o acțiune comună ar fi cheia
unu succes. Despre penalitatea aplicată de Rossal, ei respectă o procedură privind intrarea deșeului în
stația de sortare, un deșeu contaminat. Dacă consideră că gradul de contaminare este mai mare de 25%
se declasează fiecare deșeu.  Nimic din acel  deșeu nu mai  poate  fi  reciclat  odată ce  este  declasat
determinând o scădere a gradului de reciclare și valorificare către valoarea 0, pentru UAT. UAT Ion
Creangă a încasat de la ADI ECONEAMȚ, în baza contractului încheiat cu OIREP-ul, dar sumele sunt
mici  pentru  că  din  raportul  de  sortare  se  constată  o  cantitate  mică  de  deșeuri  rezultată  în  urma
procesului de sortare.
Domnul Primar solicită un exemplu de bune practici.
Doamna Ioana Bontaș spune că nu există un UAT care să fie dat exemplu de bună practică pentru că
fluctuiază foarte mult lunile în care procentul este bun cu lunile în care procentul este spre 0. Toate
aceste  aspecte  țin  de  mentalitate,  de  exemplu  lunile  august  și  decembrie  sunt  lunile  în  care  se
înregistrează cantități foarte mari de deșeuri, incontrolabile pentru partea de deșeuri reciclabile. Prin
urmare exemplu de bune practici nu este înregistrat nici în mediul urban unde spui că poate ar putea să
se realizeze mai usor, nici în mediul rural. Din această cauză procentul este de 7,5% pe întreg județul,
procent realizat nu dintr-o localitate care are 90% și un care are doar 10% ci dintr-o medie totatlă a
celor 83 de UAT-uri cu procente cuprinse între 5% și 10%.
Domnul  Viceprimar spune că  nu există  la  noi  în  județ  dar  în  țară  sunt  zone unde reciclarea  se
realizaeză așa cum trebuie și procentele sunt mari.
Doamna Secretar General întreabă dacă taxa de salubrizare trebuie rearanjată la nivelul UAT-ului. 
Doamna Ioana Bontaș spune că da. Legea spune că în urna adoptării în cadrul AGA a hotărârii ce
cuprinde specificațiile menționate anterior, ADI ECONEAMȚ are obligația de a calcula împreună cu
UAT-urile,  taxa de salubrizare, acolo unde modalitatea de plată se face prin taxă și  nu prin tarif,
deoarece ADI deține date cu privire la cantitățile de deșeuri care au ajuns la valorificatorul final și
banii ce s-au încasat prin OIREP. Este o formulă de calcul la care încă se lucrează chiar dacă au fost
primite indicații de la minister. Se poate discuta cu privire la acest aspect chiar dacă pentru UAT este
târziu să stabilească tarifele la mijlocul lunii ianuarie, dar conform Ordinului ANRSC se pot realiza
ajustări ale taxei de salubrizare și în cursul anului.
  Se  intreaba  daca  sunt  discutii. Nu  mai  sunt.
Se  da  cuvantul  presedintilor  comisiilor  de specialitate ale  Consiliului  local ,  pentru a prezenta
avizele care  sunt  favorabile  proiectului  de  hotarare.
C  1=Comisia  ptr.  agricultura  ,  programe   de  dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert  .
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale  ,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport 
C 3= Comisia  juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii  și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor. 

Se  supune  la  vot  proiectul  de hotărâre privind acordarea  unui  mandat special reprezentantului
Comunei  Ion  Creanga,  să  voteze,  în  Adunarea  Generală  a  Asociației  de  Dezvoltare
Intercomunitară „ECONEAMȚ”, pentru adoptarea proiectului de hotărâre privind ajustarea
tarifelor  aferente  Contractului  de  delegare  prin  concesiune  a  gestiunii  unor  activități
componente  ale  serviciului  de salubrizare  a  unităților  administrativ-teritoriale  membre  ale
Asociației de Dezvoltare Intercomunitară ”ECONEAMȚ”, din Zona 2, județul Neamț, prin
aplicarea  IPC total  de 1,0807 comunicat  de Institutul  Național  de Statistică  corespunzător
perioadei octombrie 2022 – octombrie 2023, se  aprobă cu  15 voturi „pentru„  din  totalul de 15
consilieri  prezenti.
   Domnul  Primar  spune  ca  multumeste  d-nei  Ioana  Bontas  pentru  participarea  in  cadrul sedintei
ordinare a Consiliului  Local  si  clarificarile  pe  marginea  celor  doua  proiecte . Drept  pentru  care
d-na  paraseste  sala  de sedinte . 
    Se  trece  la  primul  punct  al  ordinei  de  zi:  Aprobarea  Procesului  verbal  al  ședinței
anterioare. Vă  consult, dacă sunt  discuții  pe  marginea procesului  verbal. Nu  sunt. Se  supune  la



vot  si   procesul  verbal  a  fost  aprobat  in unanimitate  de  voturi , cu 15  voturi „ pentru„ din  totalul
de 15  consilieri  prezenti;

   Se  trece  la punctul doi  al  ordinei  de  zi : Proiect  de   hotarare    nr. 139 din 15.11.2023    ,
privind atribuirea si incheierea  contractului de delegare a gestiunii serviciului de iluminat
public in Comuna  Ion Creanga, judetul  Neamt.
Initiator, Primarul comunei Dumitru-Dorin Tabacariu.
   Se  da  cuvantul  presedintilor  comisiilor  de specialitate ale  Consiliului  local ,  pentru a prezenta
avizele care  sunt  favorabile  proiectului  de  hotarare. 
C  1=Comisia  ptr.  agricultura,  programe   de  dezvoltare,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert.
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale  ,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport.
C 3= Comisia  juridica, de disciplină, de  apărare  a ordinii   și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor. 
Se  întreabă  dacă dorește  cineva  să  discute.
Domnul consilier Huci Bogdan spune că la un moment dat era realizat un draft de contract.
Domnul Primar spune că este încheiat contractul și acum trebuie aprobat. Este o sumă de 1000 lei pe
an redevența, iar UAT Ion Creangă plătește doar ceea ce se face efectiv în urma unor intervenții. Din
punct de vedere al intervențiilor se crede că nu vor fi prea multe pentru că din ianuarie se trece la
modernizarea iluminatului public.
Domnul  consilier  Leonte Bogdan întreabă dacă  electricianul  primăriei  mai  poate  interveni  după
concesionarea serviciului.
Domnul Primar spune că pe parte de proiecte sunt 2,  în implementare. Unul care începe în ianurie si
care va avea garanție la momentul terminării și unul prin Fondul de Mediu care se va demara pe la
jumătatea anului,  la  final  vor fi  1000 si  ceva de lămpi cu telegestiune,  proiect  care va avea și  el
garanție la final. Practic nu ar trebui să existe intervenție pe ele cel puțin 4, 5 ani. Vor mai rămâne
câteva corpuri de iluminat și din sistemul vechi dar nu prea multe.
Domnul consilier Leonte Bogdan spune că electricianul primărie nu va putea interveni asupra rețelei.
Domnul consilier  Huci  Bogdan întreabă dacă firma va interveni  doar  la solicitarea primărie sau
asigură memtenața în permanență.
Domnul Primar spune că doar la solicitare vor interveni.
Domnul consilier Huci Bogdan spune că la el la poartă este o lampă care este răsucită și nu mai
iluminează corect.
Domnul Primar spune că va trimite pe cineva acolo pentru remediere.
 Se  intreaba  daca  mai  sunt  intrebari . Nu  mai  doreste  nimeni  sa discute .

Se  supune  la  vot  proiectul  de hotărâre privind  atribuirea si incheierea  contractului de delegare
a gestiunii serviciului de iluminat public in Comuna  Ion Creanga, judetul  Neamt, se  aprobă
cu  15 voturi „pentru„  din  totalul de 15  consilieri  prezenti.
   Se  trece  la următorul punct al  ordinei  de  zi : Proiect  de   hotarare    nr. 140  din 29.11.2023   ,
privind  aprobarea acordării  unui  mandat  special reprezentantului  legal  al UAT- Ion Creangă ,
domnul  Tabacariu  Dumitru- Dorin , având  functia  de  primar,  în Adunarea Generală a Asociației de
Dezvoltare Intercomunitară "PROTECȚIA ANIMALELOR NEAMȚ", pentru a  vota  proiectul de
hotarare  pentru modificarea, completarea  si  actualizarea   Statutului  Asociatiei. 
Initiator, Primarul comunei Dumitru-Dorin Tabacariu.
Se  da  cuvantul  presedintilor  comisiilor  de specialitate ale  Consiliului  local ,  pentru a prezenta
avizele care  sunt  favorabile  proiectului  de  hotarare. 
C  1=Comisia  ptr.  agricultura  ,  programe   de  dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert  .
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale  ,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport .
C 3= Comisia  juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii  și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor. 



Se  întreabă  dacă dorește  cineva  să  discute.  Nu  doreste  nimeni sa  discute .

Se  supune   la   vot   proiectul   de  hotărâre  pentru  aprobarea  acordării   unui   mandat   special
reprezentantului  legal  al UAT- Ion Creangă , domnul  Tabacariu  Dumitru- Dorin , având  functia  de
primar,   în  Adunarea  Generală  a  Asociației  de  Dezvoltare  Intercomunitară  "PROTECȚIA
ANIMALELOR NEAMȚ", pentru a  vota  proiectul de  hotarare  pentru modificarea, completarea  si
actualizarea   Statutului  Asociatiei, se  aprobă cu  15 voturi  „pentru„  din  totalul de 15  consilieri
prezenti.

Se  trece  la următorul punct al  ordinei  de  zi Proiect  de   hotarare    nr. 143  din 11.12.2023   ,
privind însușirea  raportului  de  evaluare  nr. 656/2023    având  ca  obiect  bunuri proprietate
publică și privată  ale  UAT- Comuna  Ion Creangă, in  conformitate  cu  prevederile  art. 11
din Ordinul MFP nr. 3471/ 2008.   
Initiator, Primarul comunei Dumitru-Dorin Tabacariu 
Se  da  cuvantul  presedintilor  comisiilor  de specialitate ale  Consiliului  local ,  pentru a prezenta
avizele care  sunt  favorabile  proiectului  de  hotarare . 
C 1= Comisia  ptr.  agricultura  ,  programe  de dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert  .
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale  ,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport .
C 3 = Comisia  juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii  și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor. 
Se  întreabă  dacă dorește  cineva  să  discute. 
Domnul Primar spune că o dată la 3 ani se realizează o reevaluare a patrimoniului domeniului public
și  privat al  comunei  de către o firmă specializată. Pentru că a fost realizată această reevaluare se
impune aprobarea ei în ședință de CL.
Se  întreabă  dacă dorește  cineva  să  discute. Nu  mai  doreste  nimeni  sa  discute.

Se  supune  la  vot  proiectul  de hotărâre privind  însușirea  raportului  de  evaluare  nr. 656/2023
având   ca   obiect   bunuri  proprietate  publică  și  privată   ale   UAT-  Comuna   Ion  Creangă,  in
conformitate  cu  prevederile  art.  11 din Ordinul MFP nr. 3471/ 2008, se  aprobă cu  15 voturi
„pentru„  din  totalul de 15  consilieri  prezenti.
Se  trece  la următorul punct al  ordinei  de  zi:    Proiect  de   hotarare    nr. 144 din  12.12.2023  
privind rectificarea  bugetului  local al  Comunei  Ion Creangă. 
   Initiator, Primarul comunei Dumitru-Dorin Tabacariu.
Se  da  cuvantul  presedintilor  comisiilor  de specialitate ale  Consiliului  local ,  pentru a prezenta
avizele care  sunt  favorabile  proiectului  de  hotarare . 
C  1=Comisia  ptr.  agricultura  ,  programe   de  dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert  .
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale  ,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport .
C 3= Comisia  juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii  și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor. 
Se  întreabă  dacă dorește  cineva  să  discute. 
Domnul Primar spune că a fost pusă în buget o sumă ce va fi virată către cei de la Danlin pentru
lucrările executate, o rectificare pentru școală, ceva pe la energie, carburant și la programul Rabla
Local.
Domnul consilier Huci Bogdan întreabă dacă banii de la acest program se virează în conturi direct.
Domnul Primar spune că cei care au la dosar conturile vor primi banii acolo. 

Se  supune  la  vot  proiectul  de hotărâre privind rectificarea  bugetului  local al  Comunei  Ion
Creangă, se  aprobă cu  15 voturi „pentru„  din  totalul de 15  consilieri  prezenti.
Se  întreabă  dacă dorește  cineva  să  discute. Nu  mai  doreste  nimeni  sa  discute.
Se  trece  la următorul punct al  ordinei  de  zi:    Proiect  de   hotarare    nr. 146 din  18.12.2023  
privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici inițiali și actualizați  si  a  devizului  general  al



obiectivului  de  investiții  initial  și  actualizat , precum  si  a  devizului  general  pentru  rest  de
executat   pentru  realizarea  obiectivului  de  investiții  „Înființare  și  distribuție   gaze   naturale  și
racorduri   in  Comuna  Ion Creangă  cu  satele: Ion Creangă, Averești , Stejaru , Izvor  și  Recea ,
judetul  Neamt ”,  aprobat  pentru finanțare prin Programul național  de investiții  „Anghel  Saligny”,
precum și a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local pentru realizarea
obiectivului. 
   Initiator, Primarul comunei Dumitru-Dorin Tabacariu.
Se  da  cuvantul  presedintilor  comisiilor  de specialitate ale  Consiliului  local ,  pentru a prezenta
avizele care  sunt  favorabile  proiectului  de  hotarare . 
C  1=Comisia  ptr.  agricultura  ,  programe   de  dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert  .
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale  ,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport .
C 3= Comisia  juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii  și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor. 
Se  întreabă  dacă dorește  cineva  să  discute. 
Domnul Primar spune că ceea ce s-a aprobat luna trecută a fost trimis la minister și pentru că au mai
găsit niște inadvertențe, s-a luat legătura cu consultantul de la minister și până nu a dat ok-ul nu s-a
pus pe ordinea de zi. Modificarea constă în faptul că a fost adăugată și suma cheltuită până în prezent.
Deasemeni la indicatori, din cele 2075 branșamente ar mai fi aproximativ 1600 de realizat, deci au fost
realizate  în  jur  de 450 de branșamente.  Din rețea  ar  mai fi  de executat  24,27 km,  cam jumătate.
Lucrarea  este  în  grafic.  Au  fost  cei  de  la  firma constructoare  și  din  primăvară  se  vor  apuca  de
reconstruit în zonele unde s-au executat lucrările, pentru a aduce terenul în faza inițială. S-a convenit
să se vină cu 2 echipe în anul ce urmează pentru a executa mai repede lucrarea. A fost realizată și str.
Cramei. Se speră ca în ianuarie să se semneze contractul pentru că este vorba despre vreo 10 mil lei,
bani ce vor intra în comună.
Domnul consilier Huci Bogdan întreabă dacă cu această sumă se acoperă valoarea contractului.
Domnul Primar spune că da.
Domnul Consilier Huci Bogdan întreabă de credit.
Domnul Primar spune că el va merge în continuare, tot ce s-a cheltui, inclusiv din rezerva bugetară
dar și din credit vor fi acoperite din ce vine de la minister.
Domnul consilier Huci Bogdan întreabă dacă lucrarea va fi predată către Primărie și consiliul local.
Domnul Primar spune că da, se va realiza recepția lucrării, ei doar o vor adminstra.
Domnul consilier Huci Bogdan spune că dacă e lucrarea la ei racordările se fac tot de către ei la
prețuri mari.
Domnul Primar spune că , dacă cineva dorește să realizeze lucrarea de racordare cu alt oprator, nu
este nici un fel de problemă.
Domnul consilier Huci Bogdan întreabă dacă nu s-au realizat recepții parțiale la rețeaua de gaz 
construită.
Domnul  Primar spune  că  s-au  realizat  recepții  parțiale,  în  urma  lor  realizându-se  plățile  către
constructor. Deasemeni spune că dacă cineva dorește realizarea branșamentului cu altă firmă, acest
lucru se poate realiza fără nici un fel de problemă doar că firma trebuie să fie autorizată și să lucreze
cu produse de calitate, conforme. Interesul final il reprezintă racordarea a cât mai multor locuitori atât
la rețeaua de gaz cât și la cea ce apă și canalizare.
Domnul consilier Petrache Gabriel spune că la executarea lucrării  cu altă firmă, trebuie realizat
proiect pentru rețeaua de gaz și adunate toate,  tot cam acolo se iese, cu cheltuiala în ceea ce privește
racordarea.
Domnul Viceprimar spune că la apă și canal tronsonul Recea a fost predat către Apa Vital.
Se  intreaba  daca  mai  doreste  cineva  sa  discute. Nu  mai  doreste  nimeni .
Se  supune  la  vot  proiectul  de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici inițiali și
actualizați  si  a  devizului  general  al  obiectivului  de  investiții  initial  și  actualizat , precum  si  a
devizului  general  pentru  rest  de  executat  pentru realizarea obiectivului de investiții „Înființare și
distribuție  gaze  naturale și  racorduri   in  Comuna  Ion Creangă  cu  satele: Ion Creangă, Averești ,
Stejaru , Izvor  și  Recea , judetul Neamt ” , aprobat pentru finanțare prin Programul național de



investiții „Anghel Saligny”, precum și a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la
bugetul local pentru realizarea obiectivului, se  aprobă cu  15 voturi  „pentru„  din  totalul de 15
consilieri  prezenti.
Se  trece  la următorul punct al  ordinei  de  zi:    Proiect  de   hotarare    nr. 147 din  20.12.2023  
privind incheierea unui contract de servicii de consultanta, asistenta si reprezentare juridica a unitatii
administrativ teritoriale Comuna  Ion Creanga , a Consiliului Local al comunei  Ion Creanga , precum
si ale institutiei Primarului comunei  Ion Creangă. 
   Initiator, Primarul comunei Dumitru-Dorin Tabacariu.
Se  da  cuvantul  presedintilor  comisiilor  de specialitate ale  Consiliului  local ,  pentru a prezenta
avizele care  sunt  favorabile  proiectului  de  hotarare . 
C  1=Comisia  ptr.  agricultura  ,  programe   de  dezvoltare   ,  economico-  finaciara,  buget  –finante,
administrarea domeniului public si privat al comunei , gospodarire  comunala , servicii  si  comert  .
C  2  =  Comisia  pentru  activitati  culturale  ,  culte,  învățământ  ,  sănătate  ,  familie  ,  urbanism  și
amenajarea teritoriului , protectia copilului , protectia mediului , turism , muncă , protectie sociala ,
tineret și sport .
C 3= Comisia  juridica , de disciplină, de  apărare  a ordinii  și  linistei publice  si a  drepturilor
cetatenilor. 
Se  întreabă  dacă dorește  cineva  să  discute. 
Domnul Primar spune că acest tip de contract cu o firmă de avocatură a existat și în trecut și în
prezent  și  va  fi  necesar  și  în  viitor  deoarece  cineva  trebuie  să  reprezinte  UAT-ul  în  instanță  în
procesele cu cei care au amenzi, se avizează contractele încheiate... s.a.
Se  întreabă  dacă dorește  cineva  să  discute. Nu  mai  doreste  nimeni  sa  discute.
Se  supune  la  vot  proiectul  de hotărâre privind incheierea unui contract de servicii de consultanta,
asistenta  si  reprezentare  juridica  a  unitatii  administrativ  teritoriale  Comuna   Ion  Creanga  ,  a
Consiliului Local al comunei  Ion Creanga , precum si ale institutiei Primarului comunei  Ion Creangă,
se  aprobă cu  15 voturi „pentru„  din  totalul de 15  consilieri  prezenti.
Se trece la următorul punct al ordinei de zi Adresa Instituției Prefectului nr. 14065 din 06.12.2023
cu privire la exercitatea controlului de legalitate, procedura prealabilă la HCL nr. 141 din 20.11.2023
stabilirea  salariilor  de  bază  pentru  funcţiilor  publice  şi  contractuale  din  cadrul  aparatului  de
specialitate al primarului comunei Ion Creanga, judeţul Neamt, începând cu 1 ianuarie 2024.
Domnul  Primar spune că este vorba despre  HCL-ul  adoptat  într-o ședință anterioară  prin care se
ajustează salariile la salariul minim pe economie începând cu 01.01.2024. În urma acestui HCL a fost
emisă și o dispoziție de ducere la îndeplinire a HCL. Urmare a acestor pași Prefectura a trimis o adresă
prin care solicită revizuirea HCL, altfel  se adresează instanței  de contencios administrativ.  A fost
realizat un răspuns pentru Prefectură, ce va fi supus analizei CL. Domnul Primar este de acord să fie
trimis în contencios, de aceea solicită părerea consilierilor.
Domnul consilier Huci Bogdan spune că salariile trebuie să crească, nu au nimic împotrivă.
Domnul  Primar spune  că  o  parte  dintre  funcționarii  publici  unt  înscriși  într-un  sindicat  SCOR,
sindicat ce va deschide actiune în instanță cu privire la drepturile salariale blocate. Majorarile salariale
nu se aplică din cauza avizului nefavorabil din partea Prefecturii.
Doamna Secretar General spune că se vor majora doar cu cei 5% aprobați prin OUG 115/2023, dar
si pentru această majorare va fi nevoie de HCL în ianuarie.
Domnul consilier Huci Bogdan spune că a auzit despre majorarea de 5% dar consideră acest procent
este nesemnificativ.
Doamna Secretar General spune că salariul Primarului și al Viceprimarului este plafonat la valoare
de 2300 la care se adaugă cei 5%, și toate salariile angajaților sunt condiționate de salariul vicelui, pe
care nu-l pot depăși.
Domnul Primar spune că sunt foarte multe de realizat în primărie și oamneii care muncesc ar trebui
stimulați. Este nemulțumit pentru că diferența dintre salariu minim pe economie și cel după care se
calculează indemnizația primarului, este de 1000 lei.
Domnul consilier Huci Bogdan spune că salariile sunt mici având în vedere asumările primarului și
viceprimarului și munca depusă de către angajații primăriei.
Domnul primar spune că dacă și domnii consilieri sunt de acord se va da răspuns la Prefectură cum
că se dorește mergerea în instanță.



Domnul  Președinte  de  ședință întreabă  dacă  este  de  acord  toată  lumea,  se  răspunde  da  în
unanimitate.
Se  trece  la  următorul  punct  al  ordinei  de  zi Adresa  nr.  553  din  18.12.2023  SA  Trei  Sate
reprezentată legal de Ing. Cenușă Gheorghe prin care solicită o diminuare a taxei de înregistrare a
contractului de arendă, depuse pentru înregistrare.
Domnul Primar spune că prin HCL există aprobată o taxă de 11 pentru toate contractele de arendă ce
se încheie, fie persoane juridice, fie fizice. Solicită părerea consilierilor locali cu privire la această
cerere. Adaugă faptul că a discutat cu solicitantul și i-a spus să meargă anul acesta cu contractele la
tariful actual. Propune ca la anul să nu se aplice indicele de inflație de 13,8% și la această taxă , să
rămână la valoare de 11 lei. Cere părerea consilierilor la această propunere.
Domnul  consilier  Leonte  Bogdan spune  că  o  dată  acceptată  această  propunere  se  va  crea  un
precedent.
Domnul Primar psune că dacă se adoptă propunerea, ea va fi valabilă pentru toată lumea nu numai
pentru SC Trei Sate.
Domnii consilieri spun că nu e așa mare suma pentru acest serviciu, vom mai discuta în ianuarie.
Domnul Primar spune că doar a supus-o atenției Consiliului Local, nu s-a realizat PHCL pe această
speță. Solicitare este respinsă de către consilierii locali.
Se trece la următorul punct al ordinei de zi Cererea doamnei Rotaru Elena privind acordarea unui
ajutor de înmormântare.
Se  aprobă cu  15 voturi „pentru„  din  totalul de 15  consilieri  prezenti acordarea unui ajutor în sumă
de 1000 lei doamnei Rotaru Elena.
 In  continuare  se  trece  la  ultimul  punct  al  ordinei  de  zi: 
Intrebari si  interpelari. 
Se înscriu:
Domnul Primar aduce la cunoștință organizarea în data de 21.12.2023 a festivalului  de datini  și
obiceiuri în Comuna Ion Creangă. Informarea va fi  distribuită prin sate, pe facebook. De asemeni
domnul Primar mulțumește tuturor pentru colaborare și înțelegere, urează toate cele bune tuturor.
Domnul  consilier  Huci  Bogdan spune  că  de  la  școală  vor  veni  copii  care  au  program  artistic
individual pentru că pentru cei care sunt în grupuri nu are cine sa-i coordoneze, cadrele didactice sunt
prinse în activități specific sfârșitului de an.
Domnul Primar invită colegii din Consiliul Local să fie prezenți la manifestarea de sfârșit de an.
   Se  întreabă  dacă mai  dorește  cineva  să discute pe  marginea  ordinei  de  zi. Nu mai dorește
nimeni să i-a cuvântul.
   Domnul  președinte  de  sedintă, declar  închise  lucrările  de  astăzi  ale  ședinței.
   Drept  pentru  care  s-a  incheiat  prezentul  proces-verbal.
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